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HÍREK 

Jakab István 
az agráriumról 
- A MAGYAR GAZDASÁGOT 
A KORMÁNY NÖVEKEDÉSI 
HELYETT LEÉPÜLÉSI PÁLYÁ-
RA ÁLLÍTOTTA, a mezőgazda-
ság jelentős veszteségeket 
szenvedett. Az agrárágazatban 
nincs átgondolt stratégia, nem 
tudjuk, mire mennek el az euró-
pai uniós források. Tragikus az 
új, alkalmi munkavállalással fog-
lalkozó szabályozás is - fogal-
mazott Jakab István országgyű-
lési képviselő, a Magosz elnöke 
tegnap szőregi sajtótájékoztató-
ján. A Gazdakörök Csongrád 
Megyei Szövetségének elnöksé-
gi ülésére érkezett. Úgy látja: a 
helyben előállított élelmiszere-
ket helyben kell felhasználni, 
gasztroturizmusra, termálturiz-
musra kell építeni. Bodó Imre, a 
Fidesz országgyűlési képviselője 
hozzátette: meghallgatják a tér-
ségben élők javaslatait, cél, 
hogy azok beépüljenek a követ-
kező kormányzati programba. 

3600 oktatási csomag 
ELKÉSZÜLT AZ A 3600 OK-
TATÓCSOMAG, amelyet az 
óvodásoktól az általános iskola 
felső tagozatáig az Erdei Iskola 
Programban használhatnak 
majd a gyerekek a mártélyi 
regionális környezeti nevelőköz-
pontban. Arra akarják ösztönöz-
ni a vásárhelyi óvodákat, iskolá-
kat, hogy figyeljenek a környe-
zettudatos nevelésre, és minél 
több gyermek megismerje a táj-
védelmi körzetben található ér-
tékeket. A csomagok a termé-
szetvédelemmel, az állat- és nö-
vényvilággal kapcsolatban tar-
talmaznak feladatlapokat. A 
program április végén startol, és 
először a Liszt Ferenc Ének-ze-
nei Általános Iskola diákjai 
„szállják meg" öt napra az ifjú-
sági szállót és oktatóközpontot. 

Lopott BMW-k 
a Gogol utcában 
30 MILLIÓ FORINT ÖSSZÉR-
TÉKBEN két körözött autót 
foglaltak le tegnap a szegedi 
rendőrök. A BMW X6-os és 
X5-ös is a Gogol utcában par-
kolt. Az előbbit Olaszországból 
lopták el, és a beleépített GPS 
adatai révén találták meg. A 
rendőröknek az intézkedés so-
rán feltűnt, hogy egy német 
rendszámú X5-ös is áll az utcá-
ban, ezért annak az adatait is 
lekérték a nyilvántartásból. Ki-
derült, hogy azt az autót is el-
lopták, Németország egy nappal 
korábban rendelte el a gépkocsi 
körözését a SIS-en. A rendőrség 
egy közeli szálláshelyről két, 
szerb állampolgárságú férfit állí-
tott elő az üggyel kapcsolatban, 
kihallgatásuk folyamatban van. 

Csongrád megyei 
sikerek a RangAdón 
AZ APEH RANGADÓ CÍMŰ, 
középiskolás diákok számára 2. 
alkalommal meghirdetett or-
szágos vetélkedőjének régiós 
döntőjét tegnap rendezték meg 
Kecskeméten. Az első helyen 
szegediek végeztek: a Szegedi 
Kereskedelmi, Közgazdasági és 
Vendéglátóipari Szakképző Is-
kola Kőrösy József Tagintézmé-
nyének Tám-adók nevű csapa-
ta jutott be a budapesti orszá-
gos döntőbe. A második helyen 
a makói Erdei Ferenc Szakkö-
zépiskola, a Makói Oktatási 
Központ Tagintézménye, a ne-
gyediken a szegedi SZKTT -
Eötvös József Egységes Gimná-
zium, a hatodikon a vásárhelyi 
HISZK Eötvös József Székhely-
intézmény diákjai végeztek. Az 
országos döntőt március 5-én 
tartják Budapesten. 

mondta: a megyei önkormány-
zat arányaiban nyolcszor any-
nyit költ marketingre és kom-
munikációra, mint a szegedi 
önkormányzat. A polgármester 
szerint talicskával tolják ki a 
közpénzt a megyeházáról, mert 
a megyei önkormányzat támo-
gatja például az Oláh János cé-
ge által kiadott sajtóorgánumo-
kat is. 

A kormányzó többség elfo-
gadta a város 2010-es költség-
vetését, megszavazta a dél-új-
szegedi Tisza Park szabályozá-

si tervmódosítását. Arról is ha-
tároztak, hogy március l-jétől 
kisgyermekes szociális bérle-
tet vezetnek be Szegeden, 
amelyet a gyesben, gyetben 
részesülők vehetnek igénybe, 
ha gyermekvédelmi kedvez-
ményt is kapnak. A kismama-
bérlet annyiba kerül, mint a 
diákbérlet, 2710 forintba. 

f^Jovábbi FOTÓK 
L 1 aneten! 

www.delmagyar.hu 

Leselkedő. Mécs László napirend előtt beje-
lentette, hogy megszűnt az MDF-Együtt Sze-
gedért Egyesület frakció, és a képviselőcso-
port három politikusa (Bakai Csaba, Mécs 
László és Ványai Éva) az újonnan alakult Lo-
kálpatrióta frakcióban dolgozik tovább. Mécs 
László rendkívül aktív volt a közgyűlésen: fel-
szólalt a HPV-oltás ügyében; közölte, hogy nem támogatja a dél-új-
szegedi szabályozási terv módositását, és kritikusnak tartotta, hogy 
a színház idén a tavalyihoz képest 30 százalékkal kevesebb támo-
gatást kap. Utóbbiról Botka László elmondta, hogy a színházi tör-
vény szerint a nézőszám alapján kapják a teátrumok az állami támo-
gatást, amivel rosszul jár a szegedi színház. 

ELFOGADTÁK SZEGED 68 MILLIÁRDOS KÖLTSÉGVETÉSÉT 

Pokoli toronytól 
a kismamabérletig 
A kormánypártiak kiegyensúlyozottnak, az ellenzékiek a kolbász-
ból kerítés kampány költségvetésének nevezték az idei, rekord 
főösszegű, 68 milliárd forintos büdzsét, amit 26 igen, 9 nem és 2 
tartózkodással fogadott el tegnap a szegedi közgyűlés. A testület 
döntött: március l-jétől bevezetik a kismamabérletet. A közgyű-
lés díszpolgári címet adományozott Blazovich László nyugalma-
zott levéltár-igazgatónak. 

SZEGED 
SZABÓ C. SZILÁRD 

Komoly vita bontakozott ki a 
tegnapi városi közgyűlésen a 
dél-újszegedi Tisza Park sza-
bályozási tervmódosításról. Is-
meretes: a volt Heavytex terü-
letén bevásárlóközpont, iroda-
ház és szálloda épülne - 64 
méter magas toronyházzal. Az 
ellenzéki képviselők, Szabó 
László - aki pokoli toronynak 
nevezte a 64 méteres épületet 
- é s Póda Jenő azt h a n g s ú l y o z -
ták: az önkormányzat vezetése 
nem a városlakók, hanem az 
üzleti befektető érdekeit kép-
viseli a megalomán elképze-
léssel . Gyimesi László (Fidesz) 
bejelentette: ha a Fidesz hata-
lomra kerül, visszavonja a te-
rület tervmódosítását. Nagy 
Sándor városfejlesztési alpol-
gármester elmondta, hogy az 

új városmag megépülésével 
olyan új szolgáltatásokat ér-
hetnek el az Újszegeden élők, 
amelyek most nincsenek. 

A város idei költségveté-
sének tárgyalásakor felforróso-
dott a hangulat a díszteremben. 
Botka László beveze tő jében el-
mondta, hogy a 2010-es büdzsé 
a legek költségvetése: minden 
idők legnagyobb főösszegű, 68 
milliárd forintos városi büdzsé-
jéről döntenek, amelynek 53 
százalékát fejlesztésekre fordít-
ják. Elhangzott: tavalyhoz ké-
pest 5 százalékkal emelkedett a 
városi intézményrendszer mű-
ködtetésére fordítható összeg. 
200 millió forinttal városrészi 
alapot hoznak létre, amelyből 
járdát építenek. A város jelenle-
gi hitelállománya 17 milliárd fo-
rint, amiből 5 milliárd a panel-
hitel. Póda Jenő (Fidesz) szerint 
az idei büdzsé recseg-ropog, s 

Blazovich a díszpolgár 
Idén Blazovich László nyugalma-
zott levéltár-igazgató kapja a 
díszpolgári címet - döntött teg-
nap zárt ülésen a közgyűlés. Pro 
Urbe-díjjal Benedek György or-
vosprofesszort és Kondé Lajost, 
a dóm plébánosát, Szegedért 
Emlékéremmel Szammer Ist-
vánt, a lapunkat is kiadó Lapcom 
Kft. ügyvezető igazgatóját, Takó 
Tivadar tanárt, Dombi József fizi-
kust, Rácz Tibor színművészt és 
Kártyikné Benke Etka jógaokta-
tót jutalmazza az önkormányzat 
május 21-én, a város napján. 

nem más, mint kolbászból kerí-
tés mutatvány, amit egyszerre 
jellemez a szorító hiány és a pa-
zarlás. Oláh János (Fidesz) sze-
rint az erőltetett fejlesztés árát a 
szegediek fogják megfizetni, 
úgy vélte, hogy a szocialisták 
eladósítják a várost. Az ellenzé-
ki politikus kampányköltségve-
tésnek nevezte az idei büdzsét. 
Vita bontakozott ki a marke-
ting- és kommunikációs költsé-
gekről is, amit sokallottak az el-
lenzékiek. Botka László el-

Szőke Péter és Nagy Sándor a közgyűlésen. Kiálltak a Tisza Park mellett. 

Üzenet a múltból: 1965-ös „graffiti" került elő az egyik felújítandó 
dísztermi oszlopról. FOTÓK: FRANK YVETTE 

Bővülő műszaki képzés 
a szegedi egyetemen 
SZEGED. 15 okleveles élelmi-
szermérnök diplomát adtak át 
a Szegedi Tudományegyete-
men. Ezek az intézmény mér-
nöki karán az első mesterdiplo-
mák. A 45 éves hagyományo-
kat ápoló szegedi műszaki kép-
zés tovább bővül, infrastruktú-
rája szélesedik - hangsúlyozta 
Véha Antal d é k á n . 

Példaként említette az 
ugyancsak mesterszakkal zár-
ható gazdasági agrármérnök 
és élelmiszer-biztonsági kép-
zést, az egyetemen belüli 
együttműködésben oktatott 
bio-, anyag- és környezetmér-
nök, továbbá műszaki mene-
dzser szakot. 

Szabó Gábor, a ka r in té -

zetvezető professzora, a sze-
gedi egyetem rektora hozzá-
tette: a Zrínyi nemzetbizton-
sági egyetemmel kooperáció-
ban végzett közlekedési-, il-
letve had- és biztonságpoliti-
kai mérnökképzés révén az 
összes tudományágban ad 
diplomát a Tisza-parti uni-
versitas. 

Alapítványi ösztöndíj 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. 50 ezer 
forintos egyszeri támogatást ad 
a Polgári Hódmezővásárhely 
Alapítvány azoknak a vásárhe-
lyi főiskolásoknak, egyetemis-
táknak, akik sikerrel szerepel-
nek az alapítvány pályázatán, 
összesen 50 diák kapja meg a 
pénzt, és csak azok pályázhat-
nak, akik államilag elismert 
felsőfokú oktatási intézmény 
nappali tagozatán legalább 
másodéves hallgatók. 

Fontos az is, hogy a diák 
átlaga legalább 3,5 legyen, és 
állandó vásárhelyi lakcímmel 
rendelkezzen. A jelentkezése-
ket március 5-éig várják, a 
részletekről a 30/259- 0433-as 
számon adnak felvilágosítást. 
A pályázatokat az alapítvány 
kuratóriuma bírálja el, és 
előnyben részesíti a szociáli-
san hátrányos helyzetűeket. 
Az ösztöndíjakat várhatóan 
március 15-én adják át. 

TAVASSZAL INDUL A 4,5 MILLIÁRDOS EPITKEZES VÁSÁRHELYEN 

A Hódudvarházba költözik az ügyészség 
Két hónap múlva kezdődik a 
Hódudvarház építése Vásárhe-
lyen. A mintegy 4,5 milliárdos 
magántőkés beruházás várha-
tóan 2012-re valósul meg. Ide 
költözik a városi ijgyészség is. 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
TÖRÖK ANITA 

Már nem sokáig parkolhatnak 
autók a Hódi Pál utcában, a 
posta szomszédságában álló 

telken. Várhatóan két hónap 
múlva megkezdődik a Hódud-
varház építése. A Tornyai Já-
nos Városrehabilitációs prog-
ramhoz kapcsolódó mintegy 
4,5 milliárd forintos magántő-
kés beruházás a tervek szerint 
2012 végére készül el. 

Az építési engedélyre vár a 
budapesti székhelyű Hód-In-
gatlan Beruházó Kft., amely 
kifejezetten a vásárhelyi pro-
jekt kivitelezésére alakult 

meg. A 10 ezer négyzetméte-
res, 3 szintes épület földszint-
jén 10-15 üzlet, étterem, fagyi-
zó, kávézó és terasz kap he-
lyet - so ro l t a Hoffer Krisztina, 
a kft. projektmenedzser ügy-
vezetője. Az első emeleten is 
lesznek irodák, de oda kerül a 
kéttermes (70-70 férőhelyes) 
mozi és a 4 pályás bowlingte-
rem. A második emeleten ki-
szolgálóhelyiségek sorakoz-
nak majd, a legfelső, harma-

dik szinten lakások épülnek. 
Hoffer Krisztina elmondta: 
nemcsak magáncégeknek, 
-személyeknek jut hely a bel-
városi Hódudvarházban. Az 
önkormányzat kérésére egy 
300 férőhelyes mélygarázs is 
lesz az épületben, ami rész-
ben a városi parkolási igénye-
ket is kiszolgálja. A fizetős 
parkolót várhatóan a városel-
látó működteti majd. 

A Hódudvarházba költözik 

a Kossuth téri biróság épületé-
ből a városi ügyészség is. Er-
ről a legfőbb ügyészség és az 
önkormányzat még tavaly 
kezdett tárgyalni. A város vál-
lalta, hogy állja a költségek 
felét, a részleteket a márciusi 
közgyűlés vitatja majd. Az 
ügyészek a földszinten és az 
első emeleten, mintegy 350 
négyzetméteren, az épület 
többi részétől elzártan dolgoz-
hatnak 2012-től. 
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